
Dagsorden og referat, UMP, Århus, 30.8.22 kl 12.30-15 

Deltagere: Lykke, Estrid, Marie, Louise (ref). Afbud fra Jens. 

1) Godkendelse af referat fra kombineret DMPG/UMP møde maj 2022 

 Godkendt. Lægges på hjemmesiden. /LK 

2) Opdatering af kvalitetssikringsprogrammer. Dokument vedhæftet. 

 Opdateres med input fra Herlev og Ålborg samt rundsendes i DMPG netværket. /LK 

3) Opdatering af oversigt over metoder og analyser. Dokument vedhæftet. 

 Dokumentet opdateres med de indkomne oplysninger og rundsendes herefter endnu en 

gang i DMPG netværket/LK 

4) Opdatering af SNOMED koder 

 Vi vil bede informatik-udvalget om at involvere UMP ved kodeønsker der involverer 

molekylær-svar/LK 

 Lykke har 3 forslag til ønsker som medtages på DMPG-efterårsmødet: 

i. Ingen patogene mutationer påvist, se tekst 

ii. FLT3-ITD ikke påvist 

iii. Materialet ikke undersøgt for MLH1-methylering 

5) Planlægning af fællesmøde, evt eksterne indlægsholdere 

 Eksternt indlæg om NGC, herunder arbejdsgange og processer./ EH 

 SNOMED-kodning. Med udgangspunkt i 3 cases, der rundsendes i DMPG mhp hvordan man 

vil kode lokalt, ønskes diskussion omkring kodning af molekylærsvar. Lykke finder 3 cases 

og laver udkast til besvarelses-skema. Desuden forslag til nye koder, se pkt 4, og evt 

oprydning i gamle koder, eks. ”normalt DNA”./ LG 

 Nye analyser, ex POLE. / EH 

 Orientering om proces vedr. specialist-uddannelse. Lykke spørger Iben. / LG 

 Orientering om ny målbeskrivelse for patologer./ LK 

 Orientering om liste over kvalitetssikringsprogrammer./ LK 

 Orientering om igangværende proces omkring opbevaring af materiale og data fra NGC. / 

LK  

6) Opdatering af hjemmesiden 

 Opdatering af analyseoversigt og kvalitetssikringsprogrammer samt opdatering af 

kommisorium./LK 

7) Data fra det nationale genomcenter – hvordan sikrer vi at datafortolkning tilgår patologi-

afdelingerne? 

 Fortsat uklart hvordan arbejdsgangene er. Lykke afventer tilbagemelding fra Linnea og 

forhåbentlig en form for afklaring ved DMPG-efterårsmødet. 

8) Skal der være retningslinier for hvilke filformater vi gemmer efter NGS kørsler og hvor lang tid vi 

skal gemme. Henvendelse fra Maria Bibi Lyng, molekylærbiolog i Odense. 

 Både i Ålborg og i Herlev gemmer man fast Q-filer for evigt. 

 Der pågår et juridisk arbejde i Videnscenter i RegionH mht. hvor længe materiale og data 

skal gemmes. Forventes delt med de øvrige regioner når færdiggjort. LG orienterer Maria i 

Odense. 

9) Evt. 

 Intet. 

10) Dato for næste møde: 25/10-22, fælles DMPG /UMP møde 



 25/10-22 kl 9-10.30, Odense, efterfulgt af DMPG møde 10.30-14.30 / LK 

 


